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Czarny poniedziałek
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Na drogach powiatu wa-
łeckiego w poniedziałek (30 
bm.) doszło aż do trzech wy-
padków, w wyniku których 
jedna osoba zmarła, a pięć 
trafiło do szpitala. Do tego 
strażacy w ostatnich dniach 
codziennie wyjeżdżają do 
powalonych drzew, kona-
rów i zalanych piwnic. 

Do tragedii doszło 30 maja 
ok. godz. 16.30. Na drodze nr 
177 między Człopą a Pieczy-
skami. Motocyklista jadący 
yamahą virago z nieustalo-
nych przyczyn na prostym 

odcinku szosy zjechał na po-
bocze i uderzył w drzewo. 
Pomimo długotrwałej akcji 
reanimacyjnej, mężczyzna 
zmarł. Tego samego dnia na 
drodze krajowej nr 10 mię-
dzy Mirosławcem a Piecni-
kiem ok. godz. 18.55 zderzy-
ła się ciężarówka, land rover 
i bmw. W wyniku wypadku 
dwie osoby odwieziono do 
szpitala. W tym samym dniu 
w Mirosławcu na ul. Wolności 
kierowca fiata ducato wjechał 
na tył naczepy busa iveco. W 
wyniku tego zdarzenia jed-
na osoba została ranna. We 

wtorek (31 maja) ok. godz. 
5.04 na trasie Wałcz-Szczecin 
znów doszło do wypadku. W 
okolicach Łowicza Wałeckie-
go zderzyła się ciężarówka z 
osobówką (mercedesem klasy 
s). W wyniku zdarzenia dwie 
osoby trafiły do szpitala, a 
kierowcy jadący do Szczecina 
na rondzie przy ul. Nowomiej-
skiej w Wałczu byli kierowani 
przez ponad dwie godziny na 
Czaplinek, a stamtąd do Kali-
sza Pomorskiego.

W Wałczu 29 maja strażacy 
interweniowali na os. Dolne 
Miasto, gdzie konar spadł na 

jezdnię. W tym samym dniu 
konar spadł też na ulicę Woj-
ska Polskiego. Dzień później 
w Tucznie na ul. Konopnickiej 
wiatr powalił drzewo, a gru-
ba gałąź zatamowała ruch na 
trasie Kolno - Karsibór (gm. 
Wałcz). We wtorek strażacy 
mieli już pełne ręce roboty. 
Drzewo zwaliło się na jezdnię 
w Wałczu na ul. Ciasnej i na 
Zdobywców Wału Pomorskie-

go. Strażacy usuwali też ko-
nar drzewa z drogi pomiędzy 
Górnicą a Świętosławiem. Po 
przejściu deszczu z gradem w 
Mirosławcu zalało wejście do 
budynku wielorodzinnego 
przy ul. Orlej i pod wodą zna-
lazła się piwnica w budynku 
socjalnym tutejszego przed-
szkola przy ul. Zamkowej.
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Felieton naczelnego (w zastępstwie)
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30 maja odbyła się sesja 
Rady Gminy Wałcz, podczas 
której radni przegłosowali 
wzrost cen wody i odpro-
wadzania ścieków. 

Gościem radnych był p.o. 
komendanta powiatowe-
go policji mł. insp. Zbigniew 
Podhorodecki, który przedsta-
wił informację na temat stanu 
bezpieczeństwa na terenie 
gminy i powiatu. Od kilku lat 
obserwuje się spadek licz-
by przestępstw; w ubiegłym 
roku na terenie gminy Wałcz 
odnotowano ogółem 50 prze-
stępstw (w roku 2013 było ich 

94). Najwięcej zdarzeń odno-
towano w czterech miejsco-
wościach: Szwecji, Różewie, 
Strącznie i Kłębowcu.

- Ale to nie znaczy, że są 
to miejsca niebezpieczne - 
zastrzega komendant. - To 
duże miejscowości, gdzie jest 
więcej mieszkańców, stąd też 
naturalnie większa jest liczba 
zdarzeń.

Komendant mówił również 
o działaniach prewencyjnych 
prowadzonych we współpra-
cy ze Strażą Gminną i Gmin-
ną Komisją Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych. 
Znaczną część informacji po-

święcił sytuacji na drogach 
i dużej liczbie wypadków 
spowodowanej tym, że przez 
gminę przebiegają dwie drogi 
krajowe i droga wojewódzka 
prowadząca nad morze. Radni 
zgodnie wyrazili ubolewanie z 
powodu konieczności zlikwi-
dowania przenośnego foto-
radaru, który ich zdaniem w 
znaczący sposób przyczyniał 
się do poprawy bezpieczeń-
stwa na drogach.

Radni bez uwag przyję-
li sprawozdanie z realizacji 
Gminnego Programu Współ-
pracy z Organizacjami Poza-
rządowymi i ocenę zasobów 
pomocy społecznej za ubr. 
Także jednogłośnie przegło-
sowali uchwałę w sprawie za-

twierdzenia taryf na sprzedaż 
wody oraz oczyszczanie nie-
czystości płynnych na terenie 
gminy. Zgodnie z podjętą 
uchwałą opłata za sprzedaż 
wody wyniesie 3,35 zł. netto 

za 1 m. sześć. (było 3,20 zł.), 
a za oczyszczanie nieczysto-
ści płynnych opłata wynosić 
będzie 5,60 zł. netto za 1 m. 
sześć (było 5,30 zł.).

ks

Na psa urok

Na początku chciałbym po-
gratulować właścicielom firmy 
Albor jubileuszu przedsiębior-
stwa, bo firm, które tak długo 
są na lokalnym rynku i wciąż się 
rozwijają jest niewiele. Pozosta-
je mi tylko życzyć 100 lat. 

W tym tygodniu jednak 
głównym tematem stało się 
zakończenie sprawy obycza-
jowej w sądzie, gdzie na ławie 
zasiadł jeden z radnych. Uzna-
no go winnym, a o szczegó-
łach całego wydarzenia można 
przeczytać w dzisiejszym wy-
daniu. Podczas uzasadnienia 
wyroku  padło jedno z waż-
nych stwierdzeń, że radnym 
jest się cały czas, a nie tylko 

na sesji, że radny powinien 
być wzorem. Mało tego, rad-
ny złamał przepis prawa miej-
scowego z 2012 roku, którego 
najwidoczniej nie znał, a to źle 
o nim świadczy.   Zawsze za-
stanawiałem się, czy na funk-
cje takie jak radni, posłowie i 
senatorowie nie powinny być 
testy kompetencyjne? Choćby 
ze znajomości podstaw prawa. 
Znajomość kompetencji od-
powiednich organów. Do tego 
rekomendacje ważnych osób i 
instytucji. To tylko marzenia, bo 
demokracja to ustrój odwołu-
jący się niestety do emocji, a 
nie rozsądku. Wyrok ten może 
jednak wyjść na plus dla całej 
lokalnej społeczności. Wystar-
czy, że ów radny bardziej wni-
kliwie przyjrzy się przepisom, 
na podstawie których został 
ukarany i będzie domagał się 
respektowania ich wobec ca-
łej lokalnej społeczności. Straż 
Miejska będzie miała wówczas 
więcej pracy (dzięki temu niko-
mu do głowy nie przyjdzie, aby 
instytucję likwidować), ludzie 
będą bardziej zdyscyplinowa-
ni i odpowiedzialni za swoje 
czworonogi. 

Skoro już jesteśmy przy 
społeczeństwie, w ostatnim 
czasie natknąłem się na cieka-
we badania, które wskazują, 
że oddolne inicjatywy spo-
łeczne świadczą o dojrzało-
ści lokalnego społeczeństwa, 
co przyczynia się do rozwoju 
miast, niezależnie od władz. 
Mam wrażenie, że właśnie ta-
kie zjawisko zaczyna się two-
rzyć także i tu. Były niedawno 
imprezy zorganizowane przez 
organizacje pozarządowe, 
w tym tygodniu mamy tak-
że kolejne realizowane przy 
społecznym zaangażowaniu, 
na które i ja serdecznie za-
praszam. Wymienić tu moż-
na choćby „Talenciaki”, które 
odbędą się w Karsiborze lub 
występ młodych artystów 
prowadzonych przez wa-
łeckie Studio Piosenki „Esti”. 
Jest tego więcej, a wymienić 
wszystkich nie sposób. Proszę 
tylko zwrócić uwagę, że na te 
imprezy nie można wchodzić 
z psem, choćby był malutki. A 
już z całą pewnością nie może 
być bez smyczy.    

Piotr Łotr
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Ma nagrobek, a nadal żyje
Pamiętając o jubileuszach 

naszych członków 20 maja 
odwiedziliśmy jubilata por. 
Eliasza Buko z okazji Jego 95. 
rocznicy urodzin. Były życze-
nia, dyplom i kwiaty oraz ser-
deczna atmosfera. Por. Eliasz 
Buko urodził się 20. 05. 1921 
r. w Łucku Mosarskim na Wi-
leńszczyźnie, w 1944 r. został 
powołany do wojska i skiero-
wany do 28 pułku II Armii WP 

i po przeszkoleniu chrzest 
bojowy przeszedł. 16.04.1944 
przy forsowaniu Nysy Łużyc-
kiej. Następnie w walkach 
na Linii Rothenburg-Niesky 
został ranny i przewieziony 
do szpitala na terenie Nie-
miec. Po zakończeniu wojny 
powrócił do swojego pułku 
i skierowany do walk z od-
działami UPA na Rzeszowsz-
czyźnie, a 26.10.1946r. został  
zdemobilizowany. Przyjechał 

do Wałcza, tu założył rodzinę i 
pracował w budownictwie do 
emerytury. 

Jako emeryt pojechał do 
Zgorzelca odwiedzić cmen-
tarz Wojenny II Armii WP i po-
szukując znajomych nazwisk 
ze zdziwieniem znalazł na-
grobek z napisem Eliasz Buko 
ur. 20. 05.1921 r. Zszokowany 
tym odkryciem zaczął się za-
stanawiać dlaczego uznano 
go za zmarłego? Prawdopo-

dobnie kiedy udzielał pomocy 
ciężko rannemu żołnierzowi i 
sam został ranny, zdjął  koszu-
lę i podarł ją do użycia zata-
mowania krwawienia koledze, 
musiał zgubić książeczkę woj-
skową. 

Por. E. Buko za służbę woj-
skową otrzymał 5 medali, jest 
członkiem Korpusu Wetera-
nów Walk o Niepodległość RP. 

Jubilat, mimo sędziwego 
wieku, wspomina z poczu-

ciem humoru fakt, że chociaż 
ma nagrobek, nadal żyje. My 
życzymy Mu przynajmniej 
120 lat i dobrego samopo-
czucia w rodzinnej atmosferze

Prezes Koła Miejskiego 
ZKRP i BWP w Wałczu

Inż. Janusz Zwoliński
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OGŁOSZENIA DROBNE DAM PRACĘ

99 gr za słowo
 zgłoszenia osobiście w redakcji! 

Zapraszamy do 
redakcji

 Extra Wałcz, 
ul. Bankowa 2, Wałcz

59 gr za słowo
 zgłoszenia osobiście w redakcji! 

Zapraszamy do 
redakcji

 Extra Wałcz, 
ul. Bankowa 2, Wałcz

LOKALE, 
NIERUCHOMOŚCI:

Wynajmę lokal
tel.  725 929 462

[71/6/72] Wynajmę sklep na 
ul. Kilińszczaków. 
tel.  67 258 26 84

Sprzedam mieszkanie bezczynszowe w 
Wałczu 55m2, 3150zł/m2
tel. 882 09 36 40

[83/4/50] Sprzedam lub zamienię na parter 
mieszkanie 4-pokojowe. 
tel.  692 748 176

[80/5/139] Pokój do wynajęcia w Wałczu. 
tel.  888 108 966

 
[81/4/141] Kwatery dla pracowników, łazien-
ka, kuchnia, RTV. Szwecja/k Wałcza. 
tel.  790 386 813

[77/12/39] Sprzedam działki budowlane. 
Różewo.
tel.  507 136 469

[85/2/212] Sprzedam samochód Zafira. Rocz-
nik 2005, 1.9
tel.  503 538 478

[85/4/210] Sprzedam mieszkanie 58,77 m2, 
wieżowiec, II p.
tel.  570 559 656

[85/4/212] Sprzedam mieszkanie 47 m2, IIp. 
Dolne Miasto. 
tel.  724 552 015

[75/8/92] OKAZJA! Sprzedam tanio mieszka-
nie na ul. Aleji Tysiąclecia, 
2 pokoje ,44 m2. 
tel.  724 837 911

Sprzedam nowe bezczynszowe mieszkanie, 
64 m2, 3150zł/m2
tel. 882 09 36 40

[80/4/131] Sprzedam garaż na osiedlu moje 
marzenie. 
tel.  501 286 423

[80/8/139] Sprzedam 2 działki bud. o pow. 
1000m2 każda. Stara część Ostrowca. Gra-
niczą z lasem, w sąsiedztwie Jeziora Klubo-
wego. 
tel.  609 919 211

[89/8/205] Kupię ziemię rolną na obrzeżach 
Wałcza, może być z zabudowaniami
tel.  604 27 55 22  

[84/4/203] Sprzedam dom na Raduniu 
tel.  662 798 199

Sprzedam mieszkanie, 70m2, parter z ogród-
kiem, umeblowane do uzgodnienia,nieopo-
miarowane. Zatorze II. 
tel.  518 360 663

Sprzedam dużą działkę 3500m2 w tym 
500m2 działka budowlana. Cena 150 tyś. 
Morzyce Nowe. 
tel.  693 424 150

Sprzedam dom w Gostomii 
tel. 607 472 000

Sprzedam mieszkanie w Bornem Sulinowie tel. 
669 829 990

Do wynajęcia mieszkanie 2-pokojowe dla pracow-
ników 
tel. 792 244 037

                     
Pokój do wynajęcia
tel. 888 108 966

Do wynajęcia dom o pow. 140m2, magazyny około 
1000m2, teren utwardzony i ogrodzony przy trasie 
E22 przed Człopą
tel. 789 237 689

Sprzedam działkę budowlaną położoną pod 
lasem w Kołatniku tel. 602 474 496 
Sprzedam duży ładny dom o pow. 180m2
 ul.3go Maja 
tel. 602 515 258

Sprzedam działki z warunkami zabudowy 
1691 m2 i 1868 m2 po 30zł za m2, Rusinowo
tel. 609 701 835

Sprzedam nowe bezczynszowe mieszkanie, 
40 m2, 3150zł/m2
tel. 882 09 36 40

      

RÓŻNE:

[78/4/115] FRANCUSKI - korepetycje i tłumaczenia. 
tel. 503 842 429

[80/6/75] Remonty, wykańczanie mieszkań. tel. 
739 531 694

[84/4/202] Sprzedam kiosk na działalność gospo-
darczą (Lotto, prasa itp.) dobry punkt
 tel. 662 798 199

[85/2/213] Usługi ogólnobudowlane, 
remonty mieszkań. 
tel. 662 332 515

Sprzedam tłuczeń 40 zł tona. 
tel. 883-946-054

[72/20/77] Szybkie i wygodne pożyczki. Przejrzyste 
zasady, raty łatwe do spłaty 
Optima Sp. z o.o. KRS0000355315
tel. 500 600 370 

Ocieplanie budynków, 
tel. 881 507 760

[79/10/12]  BIURO MATRYMONIALNE „Dana”.
tel. 695 06 20 20

[79/12/11]  NIEMIECKI Z SUKCESEM. Nauka, 
korepetycje, niemiecki dla opiekunek, tłumaczenia 
zwykłe, matura.
 tel. 726 173 057

KASA  Potrzebujesz pieniędzy? ZADZWOŃ
 tel. 882 069 266

Atrakcyjna pożyczka minimum formalności 
tel. 882 069 266

GOTÓWKA NA DOWOLNY CEL ZADZWOŃ 
tel. 882 069 266

Pożyczka z dojazdem do klienta.
tel. 882 069 266

Sprzedam inwalidzki wózek elektryczny
tel. 661 116 521 

Do 25.000 zł na dowolny cel 
tel. 882 069 266

Pokoje do wynajęcia
tel. 790 386 813

Nowo otwarty
SKŁAD OPAŁU,
SERWIS OPON 
Wałcz, ul.Kołobrzeska 37

tel. 791 205 382
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Zatrudnię panią do gotowania i sprząta-
nia w pensjonacie - Człopa. 
tel. 502-120-123

[89/4/352]Przyjmę do pracy w gastro-
nomii (sprzedaż lodów z maszyny, 
sprzedaż małej gastronomii) Cv wraz 
ze zdjęciem prosimy przesłać na adres: 
autogrill@vp.pl

Zatrudnie murarza, malarza-szpachlarza, 
termoizolera, dekarza
 tel. 504 408 763

Pielęgniarka z 35 letnim stażem zaopie-
kuje się dzieckiem lub osobą starszą 
(nie leżącą) 
tel. 503 320 735

„VICTORIA CYMES” Sp. z o.o. w Wałczu
przyjmie do pracy brygadzistę ds. 
budowlanych
i mechanika maszyn spożywczych
tel. 67 250 10 24

Zatrudnię pracownika na stanowisku 
elektromechanik - kierowca do naprawy 
urządzeń w siłowni (diagnostyka, 
wymiana części, konserwacja).Pełny etet 
i umowa o pracę. Proszę o przesłanie 
swojego CV na adres e-mail:
biuroeurosport@wp.pl
 tel. 692 698 386

Technik budownictwa, emeryt podejmie 
prace.
tel. 691 588 828
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Małgorzata Zofia Kasielska
Andrzej Sadowski
Stefania Stankiewicz
Helena Świątek
Heliodora Anna Bocheńska

Eliza Sylwia Siemieńska

Ukarany radny

Zdrowo i sportowo

Nowoczesna 70-latka

Szkoła Podstawowa w Szwe-
cji obchodziła ostatnio jubile-
usz 70-lecia. Uroczystość roz-
poczęła się mszą, dalsza część 
imprezy odbyła się w szkole, 
którą tego dnia odwiedzili 
m.in. dawni nauczyciele, dy-
rektorzy i absolwenci.

 Głównym punktem obcho-
dów była gala jubileuszowa, 
na której organizatorzy przy-
pomnieli historię szkoły, chwa-

lili się dokonaniami uczniów i 
nauczycieli oraz pokazali, jak 
nowocześnie wyposażona jest 
dzisiaj placówka. Na zakończenie 
uroczystości byli dyrektorzy i kie-
rownicy zasadzili jubileuszowy 
dąb. Obchody zwieńczył koncert 
Chóru Parafialnego z parafii św. 
Mikołaja w Wałczu oraz recital 
Aleksandry Olejnik przy akom-
paniamencie Marka Giłki. 

Oprac. AK 

25 maja w Zespole Szkół nr 
4 RCKU w Wałczu odbyła się 
cykliczna impreza promująca 
sport i zdrowy styl życia „Dzień 
Sportu i Promocji Zdrowia”.

Oficjalnego otwarcia sparta-
kiady dokonała dyrektor „rolni-
ka” Dorota Matuszak-Kołtan, na 
maszt wciągnięto flagę olim-
pijską, odczytano apel olimpij-
ski, odbyła się również sztafeta 
pokoleń z zapalonym zniczem, 

który nieśli uczniowie „rolnika” 
i przedszkolaki z wałeckiego 
przedszkola „Bajka”.

Uczniowie rywalizowali w kon-
kurencjach sportowych (m.in. 
piłka nożna, piłka siatkowa, wy-
ciskanie sztangi), rozgrywkach 
szachowych; brali również udział 
w konkursie plastycznym „Dopa-
lacze - trend czy wstręt”, konkur-
sie o zdrowym odżywianiu czy 
dotyczącym szkodliwości palenia 

Dokończenie na str. 7

„Sąd zauważa, że obwinio-
ny jest radnym i oczekiwał, że 
będzie pan wzorem dla innych 
mieszkańców” - uzasadniała 
wyrok dotyczący Adriana Za-
lewskiego sędzia SR Emilia Bła-
żewicz. „Wszystkie zarzucane 
obwinionemu czyny sąd uznał 
za słuszne, a przy wymiarze 
kary kierował się szkodliwo-
ścią społeczną czynu” czytamy 
w dalszej części uzasadnienia.

Przypomnijmy, że sprawa 
dotyczy zdarzenia, które miało 
miejsce 12 sierpnia 2015 roku na 
jednej z wałeckich plaży. W kon-
sekwencji  nagannego - według 
policji i świadków - zachowania 
rajcy do sądu został skierowany 
wniosek o ukaranie radnego w 
trybie zwyczajnym.

We wniosku zarzuca się, że 
„przebywając na plaży miejskiej 
12 sierpnia 2015 roku około go-
dziny 18.05. poprzez głośne za-
chowanie zakłócał porządek w 
miejscu publicznym”. Ponadto „w 
tym samym czasie i miejscu nie 
zachował należytych środków 
ostrożności przy trzymaniu psa, 
który bez kagańca oraz smyczy 
biegał po terenie”. Dodatkowo 
„odmówił podania danych co do 
tożsamości własnej dla umundu-
rowanego funkcjonariusza policji 
uprawnionego do legitymowa-
nia”.

Sąd Rejonowy w Wałczu na 
rozprawie 1 grudnia 2015 roku, 
bez udziału stron, i opierając się 
wyłącznie na pisemnych zezna-
niach świadków uznał obwinio-
nego za winnego popełnionych 
czynów i wymierzył karę grzyw-
ny w wysokości 1000 złotych.

Czytając - za zgodą sądu -  akta 
sprawy wyraźnie wydać, że inter-
weniujący policjanci oraz świad-
kowie bardzo krytycznie odno-
szą się do zachowania radnego 

i wskazują na jego daleko idącą 
arogancję.

Pracujący tego dnia na plaży 
ratownik zeznał, że radny po-
wiedział „ze mną nie wygrasz, ze 
mną się tylko przegrywa, zrobię 
z tobą porządek, masz dobę, aby 
mnie przeprosić, inaczej pożału-
jesz”.

Funkcjonariusz policji napisał: 
„Mężczyzna nie chciał z nami 
rozmawiać i oświadczył, że jest 
osobą publiczną, radnym Rady 
Miasta. Odmówił podania da-
nych osobowych, mówiąc, że ich 
nie poda, ponieważ powinniśmy 
go znać”.

Nie zgadzając się z wyrokiem 
radny 28 grudnia złożył odwoła-
nie i 2 marca 2016 roku odbyła 
się rozprawa sądowa. Obwiniony 
nie przyznał się do zarzucanych 
czynów i złożył obszerne wy-
jaśnienia. Wyraźnie podkreślał, 
że w czasie pobytu na plaży był 
osobą prywatną i nie można łą-
czyć tego z jego funkcją radne-
go.

Sąd odroczył sprawę do 20 
kwietnia. Tego dnia obwinio-
ny złożył wniosek o wyłączenie 
jawności postępowania i sąd się 
do tego przychylił. Wszystko co 
odbywało się na tej, a także na 
kolejnej, odbytej 25 maja rozpra-
wie zostało utajnione. Ogłoszo-
ny jednak tego dnia wyrok oraz 
jego uzasadnienie postanowie-
niem sądu było już jawne.

- Sąd uznał we wszystkich 
trzech przypadkach winę obwi-
nionego - mówiła SSR Emilia Bła-
żewicz. -  Czyny te opisane są w 
Art. 51 &1, Art. 65 &2, oraz w Art. 
77 Ustawy z dnia 20 maja 1972 
roku Kodeks wykroczeń. Sąd ska-
zuje obwinionego na grzywnę w 
wysokości 500 złotych, oraz zasą-
dza pokrycie kosztów sądowych 
w wysokości 150 zł.

Należy podkreślić, że wszyscy 

świadkowie zgodnie zeznawali, 
że zachowanie radnego było nie-
właściwe. 

- Pańskie zachowanie obser-
wowane przez obecnych było 
ocenianie jako kategorycznie 
negatywne. Dawał pan wyraźnie 
do zrozumienia, że jemu można 
więcej. Obwiniony nie rozumiał 
zagrożenia, a uzasadnienie, jakie 
podnosił, że pies był niewielki, 
niegroźny i szczepiony i nie na-
robił szkód, zdaniem sądu nie 
ma znaczenia. Przepisy prawa 
miejscowego zawarte w uchwa-
le Rady Miasta z 18 XII 2012 roku 
stanowią, że osoby wyprowa-
dzające psy mają je prowadzić 
na smyczy. Te przepisy obowią-
zują wszystkich, a nieznajomość 
uchwał Rady Miasta źle świadczy 
o panu jako radnym. Obwiniony 
wywodził, że był na plaży jako 
osoba prywatna. Jednak zda-
niem sądu jest pan radnym nie 
tylko na sesji, lecz przez cały 
czas. Jest pan osobą publiczną, 
przedstawicielem lokalnego 
społeczeństwa. Funkcjonuje 
pan z wyboru mieszkańców i od 
niego wymaga się więcej niż od 
zwykłych obywateli - argumen-
tował Sąd.

Obwinionemu przysługuje 
prawo odwołania do Sądu Okrę-
gowego w Koszalinie.

piotr

papierosów. Nie mogło zabrak-
nąć występów artystycznych w 
wykonaniu zespołu The Rolnik 
Stones i Agaty Buczkowskiej. 

Najmłodsi goście bawili się w 
„przedszkolandii”, gdzie przygo-
towano m.in. malowanie twarzy, 
trampoliny czy tor przeszkód, a 
na wszystkich czekała zdrowa 
żywność - kefiry owocowe, ka-
napki, owsiane ciasteczka i słod-
kie domowe wypieki. ks
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              Ukarany radny Czwórka łączy pokolenia
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Po ogłoszeniu wyroku, ska-
zany radny przekazał prasie 
oświadczenie, które - zacho-
wując oryginalną pisownię 
- publikujemy z pominięciem 
nazwisk i miejsc. 

Czuję się bardzo poszkodowa-
ny przez tę całą sprawę. Zawsze 
byłem przyjacielem plaży (…) 
Dzięki mnie odbyło się tam dla 
mieszkańców wiele wydarzeń ar-
tystycznych także dla młodzieży. 
(…) Wszystko, co wydarzyło się 
tamtego dnia na plaży i poza 
nią zostało celowo wymierzone 
przeciwko mojej osobie. Stać 
mnie na to, aby zapłacić 500 zł 
mandatu, ale nie mam zgody 
na taki przebieg sprawy. Pocze-
kam na pisemne uzasadnienie 
sądu i odpowiednio się do tego 
ustosunkuję. Po wysłuchaniu 
ustnego uzasadnienia sądu jest 
dla mnie jasne, że sąd dał wiarę 
osobom z obsługi plaży i to tym, 
które sztucznie napompowały 
całe zajście oraz chciały takie-
go przebiegu sprawy. Ratownik 
zgodnie z regulaminem plaży 
miał prawo, aby w przypadku ła-

mania przeze mnie regulaminu 
kąpieliska, zwyczajnie wyprosić 
mnie z plaży. To, że tego nie zro-
bił, a wezwał policję i następnie 
poinformowano o wszystkim 
lokalną prasę, jest jednoznacz-
ne. Działanie to było nie tylko 
przesadzone, ale celowo wy-
mierzone w moją osobę. Warto 
dodać, że poza trzema osobami 
z obsługi plaży oraz jej obec-
ną użytkowniczką, która nawet 
mnie publicznie nawyzywała, 
nikt z plażowiczów przed sądem 
nie zeznawał na moją niekorzyść, 
a dwie osoby z obsługi zezna-
wały na moją korzyść. Dodam, 
że lokalna prasa w całej spawie 
zachowała się bardzo mocno 
nieuczciwie, przedstawiając czy-
telniom niepełny obraz sprawy, 
bo tylko ten wymierzony prze-
ciwko mojej osobie. Warto, aby 
czytelnicy wiedzieli, że plaża (…) 
jest terenem miejskim i została 
ostatnio oddana do użytkowa-
nia na kolejne osiem lat osobie 
prywatnej (…) przez krytykowa-
ną przeze mnie Burmistrz Miasta 
Wałcz Bogusławę Towlewską. 

Dziękuję tym wszystkim, któ-
rzy zeznając prawdę na rozpra-
wie, stanęli w obronie mojego 
dobrego imienia. To, że sąd nie 
zauważył opisywanych powyżej 
przeze mnie faktów oraz w peł-
ni nie wziął pod uwagę zeznań 
innych świadków, którzy, mimo 
że nie byli bezpośrednimi świad-
kami wydarzenia, to ich zaznania 
wzbudziły wątpliwości co do ze-
znań obsługi plaży oraz budo-
wały zupełnie inny obraz moje 
osoby, a tym samym całej sytu-
acji, daje mi wiele do myślenia. 
Mimo bardzo niskiego poziomu 
zachowania się obsługi plaży 
(…), która z pewnością powinna 
zmienić nie tylko tak funkcjonu-
jącą obsługę, ale także swojego 
obecnego zarządcę, nadal będę 
dbał o rozwój turystyki oraz pro-
mocję Pojezierza Wałeckiego. 
Zachowanie co niektórych osób 
do niczego mnie nie zniechęciło, 
tylko zbudowało we mnie więk-
sze przeświadczenie, jak bardzo 
potrzebne są zmiany w naszym 
mieście i to w szerszym aspekcie. 

Adrian Zalewski

Dokończenie ze str. 6

Pod taką nazwą od poniedział-
ku w Szkole Podstawowej nr 4 w 
Wałczu trwają spotkania mię-
dzypokoleniowe. Cykl zajęć za-
kończy się w piątek rodzinnym 
festynem.

- Od kilku lat w szkole organizu-
jemy tydzień sportu, twórczości i 
integracji pod nazwą „Czwórka łą-
czy pokolenia”. Bardzo zależy nam 
nie tylko na integracji z rodzicami 
naszych dzieci, ale także z dziadka-
mi, którzy są jeszcze młodzi i chęt-
ni do tego, aby bawić się razem 
z nami - mówi dyrektor „czwórki” 
Alina Typiło.

Każdy dzień przebiegał pod 
innym hasłem. W poniedziałek 
odbyły się rozgrywki sportowe i 
zajęcia plastyczne, w kolejnych 
dniach uczniowie m.in. uczyli się 
na grach planszowych, brali udział 

w Mistrzostwach Europy w piłce 
nożnej, szkolnym aerobiku czy 
zabawach muzycznych oraz do-
świadczeniach matematycznych 
i przyrodniczych. Przygotowano 
także międzypokoleniowe spo-
tkanie z piosenką biesiadną oraz 
lekcje informatyki dla seniorów. 
Przez cały tydzień uczniowie naj-
młodszych klas sprawdzali swoją 
sprawność fizyczną na ścieżce 
zdrowia pod czujnym okiem słu-
chaczy Wałeckiego Uniwersytetu 
Trzeciego Wieku.

Spotkania międzypokoleniowe 
zakończą się w piątek rodzinnym 
festynem. Tego dnia organizatorzy 
zapraszają mieszkańców na po-
częstunek, występy artystyczne i 
wiele innych atrakcji, nie tylko dla 
najmłodszych...

ks
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200 tysięcy dla aktywnych Oszukana
Kilka dni temu miesz-

kanka Wałcza została ofia-
rą oszusta podającego się 
za policjanta. Starsza pani  
miała przekazać wyłudza-
czowi 22 tysiące złotych, 
straciła 2 tys.

Kobieta odebrała telefon, 
w którym słychać było płacz 
kobiety. Kiedy starsza pani za-
pytała czy to jej córka, została 
wkręcona w grę pozorów. Ko-
bieta podająca się za jej córkę 
powiedziała, że uczestniczyła 
w wypadku drogowym, a 
wnuk trafił do szpitala. W 
związku z tym została zatrzy-
mana przez policję, przebywa 
w areszcie i potrzebuje 22 ty-
sięcy na „wykup”. Kilka chwil 
później do wałczanki ponow-
nie zadzwonił telefon. Tym 
razem zatelefonował mężczy-
zna podający się za policjanta 
i potwierdził słowa kobiety. 
Starsza pani, kiedy otrzymała 
telefoniczne potwierdzenie 
od „funkcjonariusza” , zgodziła 
się na przekazanie pieniędzy. 
Ponieważ nie posiadała żąda-
nej kwoty, przekazała do rąk 

sprawcy, który przybył pod jej 
posesję, 2 tys. Po chwili skon-
taktowała się z członkiem ro-
dziny i wtedy dowiedziała się, 
że padła ofiarą oszusta. Postę-
powanie w tej sprawie prowa-
dzą wałeccy policjanci, którzy 
przypominają:

- Zanim przekażemy komuś 
pieniądze, skontaktujmy się 
jak najszybciej z członkiem 
rodziny, która rzekomo ich 
potrzebuje.

- Nie działajmy pochopnie.
Pamiętajmy, że policjanci 

nigdy i pod żadnym pozorem 
nie zwracają się z prośbą o 
przekazanie pieniędzy. Tego 
rodzaju sytuacje są dowodem 
na to, że mamy do czynienia z 
oszustami

Jeżeli będziecie mieli Pań-
stwo wrażenie, że ktoś próbu-
je Was oszukać, natychmiast 
powiadomcie o tym policję. 
Zadzwońcie pod bezpłatny 
numer alarmowy 997 albo, 
jeżeli korzystacie z telefonów 
komórkowych, na numer 112. 
Przekażcie dyżurnemu swoje 
podejrzenia.

Oprac. mk

Klub Uczelniany działają-
cy przy Państwowej Wyższej 
Szkole Zawodowej w Wałczu 
pozyskał aż 200 tys. zł z Mi-
nisterstwa Sportu i Turystyki 
oraz Ministerstwa Rodziny 
Pracy i Polityki Społecznej 
na działalność Centrum Wo-
lontariatu Sportowego. 

Działające od 2011 roku CWS 
skupia ponad 50 wolontariuszy, 
głównie młodzież szkół ponad-
gimnazjalnych z Wałcza oraz 
studentów PWSZ, a w całym 
okresie działalności na rzecz 
Centrum pracowało ponad 400 
młodych ludzi. 

Podobnie jak w latach po-
przednich młodzież skupiona 
w Centrum wspomagać będzie 
lokalne organizacje, szkoły, in-
stytucje przy organizacji wyda-
rzeń sportowo-rekreacyjnych 
oraz najważniejszych imprez 
siatkarskich w kraju.

W celu zwiększenia potencja-
łu organizacji oraz samych wo-
lontariuszy każdy z nich przej-
dzie cykl bezpłatnych szkoleń, 
obejmujących kurs pierwszej 
pomocy przedmedycznej, 
kurs wychowawcy kolonij-
nego i ratownika wodnego. 
W najbliższych dniach grupa 
najaktywniejszych wolonta-
riuszy odbędzie dwudniowe 
szkolenie integrujące grupę, 
które odbędzie się w Mrzeży-
nie. Po zakończeniu szkoleń 
wolontariusze będą mogli sa-
modzielnie organizować im-
prezy i wydarzenia dla różnych 
grup mieszkańców powiatu.  
W ciągu zaledwie kilkunastu 
ostatnich dni wolontariusze 
wsparli m.in. część rekreacyj-
no-sportową podczas majów-
ki przy Dąbrowskiego, Festiwal 
NGO, zawody sportowe w SP 
1, zawody sportowe podczas 
juwenaliów w PWSZ, zawo-
dy sportowe w SP 4 i RCKU. 
W najbliższych dniach z kolei 
wspomagać będą organiza-
torów Dnia Dziecka w SP 4, 

Dnia Dziecka w COS OPO w 
Wałczu, organizatorów Ty-
godnia Ruchu, Spartakiadę 
Osób Niepełnosprawnych oraz 
Osób Starszych, a w wakacje 
wspomogą organizatorów 
półkolonii. Oprócz tego wraz 
ze Stowarzyszeniem Dzieci 
Niepełnosprawnych „Uśmiech” 
zorganizują półkolonię dla 
podopiecznych.

Największym wydarzeniem 
będzie jednak możliwość 
wspomagania organizatorów 
meczów piłki siatkowej z udzia-
łem reprezentacji Polski, które 
odbywać się będą w ramach 
Ligi Światowej. Już 24 czerwca 
grupa 20 wolontariuszy wy-
jedzie do Łodzi, gdzie w Atlas 
Arenie pomagać będą organi-
zatorom w przygotowaniach 
do meczów poszczególnych 
reprezentacji narodowych. 
Potem kolejna kolejna grupa 
spędzi 7 dni na przygotowa-
niach krakowskiej Tauron Areny 
do finału Ligi Światowej, która 
gościć będzie 6 najlepszych 
reprezentacji świata w piłce 
siatkowej. 

- Możliwość udziału wolon-
tariuszy z Wałcza w tak presti-
żowych imprezach siatkarskich 
była i jest możliwa dzięki wspa-
niale dobranej grupie wolonta-
riuszy, którzy z wielkim sercem  
i zaangażowaniem włączają się 
w poszczególne zadania wska-
zane przez organizatorów - 

podkreśla koordynator projek-
tu Arkadiusz Niefiedowicz. - To 
dzięki właściwemu zaangażo-
waniu młodych ludzi z Wałcza i 
okolic każdego roku otrzymu-
jemy podziękowania z Polskie-
go Związku Piłki Siatkowej, któ-
ry wskazuje naszą grupą jako 
wzór do naśladowania. Dzięki 
wielkiej aktywności i zaangażo-
waniu wolontariuszy od same-
go początku działalności CWS 
mogliśmy być na takich impre-
zach, jak Mistrzostwa Świata w 
Piłce Siatkowej, MŚ w Piłce Pla-
żowej, Mistrzostwach Europy 
czy Lidze Światowej.    
Zapraszamy młode osoby, pra-
gnące włączyć się w pracę na 
rzecz innych do wstąpienia w 
nasze szeregi, a organizacje i 
instytucje do zgłaszania zapo-
trzebowania na naszych wo-
lontariuszy (zgłoszenia proszę 
kierować w formie mailowej na 
adres: 
rektorat@pwsz.eu )

Oprac. AK
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 Zmiana przewodniczącego?
Najbardziej dyskutowany-

mi tematami podczas ostat-
niej sesji Rady Miejskiej 
w Wałczu były informacje 
z działalności Miejskiego 
Ośrodka Sportu i Rekreacji 
oraz Wałeckiego Centrum 
Kultury. Podczas obrad nie 
zabrakło (tradycyjnie już) 
uszczypliwości.

Radni zwrócili uwagę, że 
wokół wiat śmietnikowych 
jest brudno. Stąd ich prośba 
do burmistrza, żeby uczuli-
ła strażników miejskich, aby 
zaczęli baczniej kontrolować 
porządek w mieście. W odpo-
wiedzi burmistrz wystosowa-
ła gorący apel do mieszkań-
ców, aby segregowali odpady 
i wrzucali je do pojemników.

Była ocena zasobów i spra-
wozdanie z pomocy społecz-
nej. W Wałczu w ub. r. przesta-
ło z niej korzystać 46 rodzin. 
Jednocześnie radny Marek 
Giłka zauważył niepokojący 
wzrost kosztów utrzymania 
(647 tys. zł) osób skierowa-
nych do Miejskiego Ośrodka 
Pomocy Społecznej.

M. Giłka stwierdził,  że 
sprawozdanie z działalno-
ści MOSiR-u nie odbiega od 
normy (ubiegłych lat), ale… 
jest problem z atrakcyjno-
ścią miejskich plaż (przy ul. 
Bydgoskiej i MOSiR-ze), bo 

brakuje m.in. sprzętu. Radny 
dopytywał też władze miasta 
o kondycję „Delfina” i suge-
rował powrót do rozmów o 
budowie promenady wzdłuż 
brzegu Jeziora Zamkowego. 
Wiceprzewodniczący rady 
Krzysztof Piotrowski jeszcze 
raz poprosił, żeby pokazano 
sprzęt z MOSiR-u (m.in. sła-
wetnego już banana), sam 
pokazał ważkę (taką plu-
szową, symbol miasta) i do-
pytywał, czy będzie w tym 
roku czynna zjeżdżalnia (po-
dobno ma być). Radna Anna 
Ogonowska dopytywała zaś 
burmistrza, czy w związku 
z odejściem dyrektorki Mał-
gorzaty Januchowskiej, była 
przeprowadzona inwentary-
zacja. Głowa miasta oznajmi-
ła, że czynności te trwają.

Radny M. Giłka zwrócił 
uwagę na słabą funkcjonal-
ność pomieszczeń WCK (z 
akcentem na brak sali kame-
ralnej); słabą promocję kina 
(chodziło o zmianę wizuali-
zacji wejścia do budynku) i 
to, że sala widowiskowa ma 
lata świetności za sobą oraz 
brak jest kierownika biblio-
teki po objęciu sterów WCK 
przez Krystynę Kalwasińską. 
B. Towalewska odpowiedziała, 
że to są ważne, ale pobożne 
życzenia i problemy z funk-
cjonalnością będzie można 

rozwiązać po pozyskaniu 
obiektów po dworcu PKP. Co 
do obsady kadrowej WCK gło-
wa miasta podkreśliła, że jest 
ona „wystarczająca, a nawet za 
duża”. Burmistrz dodała, żeby 
radni przy budżecie na 2017 
r. wykazali się większą odwa-
gą i nie „obcinali” powyższych 
pozycji. Na te słowa oburzył 
się radny Maciej Goszczyń-
ski, który stwierdził, że kwo-
ta („na kulturę” - dop. aut.), o 
której mówi B. Towalewska 
została właśnie zwiększona, a 
nie zmniejszona i prosił głowę 
miasta, aby nie wprowadzała 
mieszkańców w błąd.

- Pańska wypowiedź jest 
poplątana i sam pan sobie 
zaprzecza - ripostowała B. To-
walewska.

- Nie umawiamy się na 2017 
rok. Środki zostały zwiększo-
ne - wyprowadził kontrę Gosz-
czyński.

- Wrażliwość pana jest 
niesłuszna. Środki zostały 
zmniejszone - odbiła piłeczkę 
burmistrz. 

- Środki zostały zwiększone i 
to jest fakt- optował przy swo-
im radny.

Tę ciekawą dyskusję prze-
rwał w końcu K. Piotrowski.

Na koniec dyskusji o WCK 
burmistrz pochwaliła K. Kal-
wasińską, że ta sobie świetnie 
radzi (wyniki finansowe są po-

dobno obiecujące).
W sprawie warunków i skła-

dania deklaracji o wysokości 
opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi za 
pomocą środków komunika-
cji elektronicznej, wicebur-
mistrz Waldemar Lechnik wy-
znał szczerą do bólu prawdę: 
przez 3 lata skorzystało z tego 
„aż”… 10 osób.

Na sesję wróciła debata nt. 
mieszkań komunalnych. Bur-
mistrz przy aplauzie radnej 
Haliny Kuch apelowała do 
sumień radnych i próbowa-
ła ich uwrażliwić na los tych, 
których nie stać na zakup 
mieszkania. Dyskusja trwa-
ła około godziny i nic z tego 
(znów) nie wyszło - radni nie 
zgodzili się na partycypację 
(320 tys. zł) w kosztach budo-
wy mieszkań przez TBS.

Dzięki umowie dżentelmeń-

skiej, którą radni zawarli już 
jakiś czas temu z kierownic-
twem miasta,  przegłosowano 
140 tys. zł m.in. na: odprawę 
emerytalną radcy prawnego, 
wynagrodzenia dla pracow-
ników urzędu i koszty zwią-
zane z kontraktem samorzą-
dowym.

Radna Ogonowska „cisnę-
ła” kierownictwo ratusza ws. 
pozyskiwania środków ze-
wnętrznych. Pani Anna dziwi-
ła się, dlaczego wiceburmistrz 
Joanna Rychlik-Łukasiewicz 
sama nie pisze projektów, tyl-
ko (za 6 tys. zł z budżetu mia-
sta) robi to firma ze Szczecina.

- Kiedy panią zatrudniano, 
miałam nadzieję, że tym wła-
śnie będzie się pani zajmować 
- wyłuszczyła Ogonowska. 

    
Dokończenie na str. 12

Kinobus odwiedzi Wałcz i Mirosławiec
Między 18 a 21 sierpnia 

drogi województwa zachod-
niopomorskiego przemierzy 
kinobus, który przewiezie pół 
setki pasażerów ze Szczecina 
do Szczecinka. To mniej więcej 
180 km, ale kinobus zwykł jeź-
dzić zygzakiem, więc pokona 
ich ponad 400. Odwiedzi m.in. 
Wałcz i Mirosławiec. 

Kinobus to nowa i niebanalna 
impreza filmowa na kółkach; to 
sojusz sztuki filmowej, historii 
lokalnej, edukacji i turystyki. Pa-
sażerowie będą mieli okazję od-
wiedzić istniejące i nieistniejące 
kina, spotkać się z ich byłymi i 
obecnymi pracownikami oraz z 
regionalistami, obejrzeć filmy, 
ale także poznać atrakcje kra-
joznawcze i kulinarne Pomorza 
Zachodniego.

Szczegółowy plan wydarzeń 
wygląda następująco: Szczecin, 

Gryfino, Chojna (zwiedzanie Ko-
ścioła Mariackiego), Baniewice 
(zwiedzanie Winnicy Turnau i de-
gustacja komentowana), Banie, 
Pyrzyce, Stargard, Ińsko (wizyta 
na 43. Ińskim Lecie Filmowym), 
Łobez, Bełczna (spotkanie z 
kuchnią zachodniopomorską w 
Dworku Tradycja), Drawsko Po-
morskie, Złocieniec, Bolegorzyn 
(zwiedzanie Muzeum PGR), Cza-
plinek, Mirosławiec, Wałcz, Bor-
ne Sulinowo (zwiedzanie Izby 
Muzealnej i miasta), Szczecinek. 
Nie we wszystkich tych miejsco-
wościach Kinobus się zatrzyma, 
ale o ich kinowych tradycjach 
na pewno wspomnimy. Wkrótce 
przedstawimy listę kin, które od-
wiedzimy, oraz miejsca projekcji.

Sprzedaż biletów uprawnia-
jących do przejazdu, noclegów, 
wyżywienia i udziału we wszyst-
kich zaplanowanych po drodze 

wydarzeniach rozpocznie się w 
poniedziałek 6 czerwca. Cena: 
250,00 zł (obejmuje także wstę-
py do muzeów, usługi przewod-
nickie oraz degustacje).

Organizatorem wydarzeń jest 
Fundacja Wspierania Kultury Fil-
mowej Cyrk Edison z Krakowa, 
która prowadzi Kino Agrafka, 
Kinokawiarnię Kika i DKF Roz-
pięci, wydaje „X. Informator Kin 
Studyjnych” i organizuje dorocz-
ną Konferencję Kin Studyjnych i 
Lokalnych.

Projekt kinobus/zachodniopo-
morskie jest współfinansowany 
przez Polski Instytut Sztuki Fil-
mowej. Partnerzy organizacyj-
ni: KRKino i Wałeckie Centrum 
Kultury. Partnerzy: Stowarzysze-
nie Kobiety i Wino oraz Dworek 
Tradycja w Bełcznej. Patron me-
dialny: „X. Informator Kin Studyj-
nych”.

Informacje o kinobusie można 
znaleźć na 
www.kinobus.pl i 
www.facebook.com/
kinobuspl.

 

Dodatkowych informacji udziela 
pomysłodawca i pilot Kinobusu 
Maciej Gil: 
503 035 073
i maciej@cyrkedison.org.
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http://www.pisf.pl/
http://www.pisf.pl/
http://www.krkino.pl/
http://www.wck.info.pl/
http://www.wck.info.pl/
http://www.kobietyiwino.com/
http://www.kobietyiwino.com/
http://www.dworektradycja.pl/
http://www.dworektradycja.pl/
http://www.iksmag.pl/
http://www.iksmag.pl/
http://www.kinobus.pl/
http://www.facebook.com/kinobuspl
http://www.facebook.com/kinobuspl
mailto:maciej@cyrkedison.org
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- Tatusiu, skąd ja się wzią-
łem? - pyta Jaś ojca. 
- Bocian cię przyniósł. 
- A ty skąd się wziąłeś? 
- Mnie też bocian przyniósł. 
- A babcię? 
- Też. 
Kilka dni później pani od 
polskiego zadała dzieciom 
wypracowanie na temat: 
Opisz stosunki panujące w 
twojej rodzinie. 
Jaś zamiast wypracowa-
nia pisze jedno zdanie: W 
naszej rodzinie od trzech 
pokoleń nie było żadnych 
stosunków.

Niedźwiedź złapał zajączka 
a zajączek zdenerwowany 
mówi: 
- jak mnie zaraz nie puścisz 
i nie przeprosisz to..... 
- To co? - pyta niedźwiedź. 
- To..trudno

Do biura FBI dzwoni facet: 
- mój sąsiad John Smith, 
trzyma narkotyki w szopie 
na drewno. 
Wieczorem ten sam facet 
dzwoni do Smitha: 
- Było u ciebie FBI??? 
- Było. 
- Porąbali Ci drewno?? 
- Tak 
- Dobra, jutro ty na mnie 
donosisz. Ktoś mi musi 
przekopać ogródek

Napad na bank. 
Jeden z bandytów podcho-
dzi do zakładnika i pyta się: 
- Widziałeś coś? 
- Tak - odpowiada i dostaje 
kulkę. 
Podchodzi do drugiego i 
pyta: 
- Widziałeś coś? 
- Tak - odpowiada i tez do-
staje kulkę. 
Podchodzi do mężczyzny i 
pyta: 
- Widziałeś coś? 
- Nie, nic nie widziałem, ale 
moja żona wszystko widzia-
ła, tam stoi o tam.

KĄCIK
KAROLA S. 

REKLAMA

Cały świat jest scenąc
Wałeckie Centrum Kultu-

ry organizuje warsztaty te-
atralne dla młodzieży pod 
nazwą „Cały świat jest sce-
ną”.

Projekt skierowany jest do 
młodzieży z rodzin dysfunk-
cyjnych, a realizowany jest 
dzięki dofinansowaniu Miej-
skiej Komisji Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych. 
Dwugodzinne zajęcia będą 
odbywać się raz w tygodniu.

- Młodzież z Wałcza do naj-
bliższego profesjonalnego te-
atru dramatycznego ma przy-
najmniej 120 kilometrów i z 
tego powodu ich kontakt z tą 
formą sztuki jest bardzo ogra-

niczony, a czasami wręcz nie-
możliwy. Dlatego podstawo-
wym celem warsztatów jest 
zapoznanie młodzieży z pod-
stawowymi informacjami o 
teatrze: jego elementach skła-
dowych (tekst, ruch, dźwięk, 
scenografia, kostiumy, świa-
tło), tradycjami i estetyce 
oraz uaktywnienie ich dzia-
łalności twórczej i artystycz-
nej poprzez przygotowanie 
spektaklu zainspirowanego 
ich indywidualnymi historia-
mi i skomplikowaną historią 
Wałcza - opowiada Barbara 
Radkiewicz z WCK. - Młodzi 
ludzie żyjący w rodzinach 
dysfunkcyjnych doświadczają 
wielu szkód emocjonalnych, 

duchowych i społecznych. 
Uczą się „nie odczuwać, nie 
mówić i nie ufać”, przyjmują 
niewłaściwe role rodzinne. 
Program stanowi propozycje 
konkretnych oddziaływań o 
charakterze terapeutycznym, 
które mogą pomóc młodzieży 
w znalezieniu alternatywy na 
zajęcie wolnego czasu i po-
kazanie możliwości rozwoju 
osobistego.

Zajęcia poprowadzi Maciej 
Łukaszewicz, który m.in. był 
dyrektorem The Watermill 
Center - laboratorium sztuk 
performatywnych w Nowym 
Jorku założonego przez ame-
rykańskiego reżysera Rober-
ta Wilsona. Współpracował 

z kilkuset artystami z całego 
świata w przygotowywa-
niu przedstawień, instalacji i 
eksperymentów teatralnych. 
Maciej kierował także realiza-
cją ponad dwudziestu mię-
dzynarodowych projektów 
kulturalnych i edukacyjnych, 
organizowanych przez Euro-
pejskie Centrum Solidarności. 
Jest autorem i współautorem 
licznych inicjatyw teatralnych, 
reżyserem, autorem tekstów i 
adaptacji scenicznych.

Na zakończenie warszta-
tów uczestnicy zaprezentują 
wspólnie przygotowaną for-
mę sceniczną.

ks
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KINO TĘCZA

Centrum Informacji 
Turystycznej 

czynne:
wtorek – piątek 

od godz. 10:00 – 17:00
sobota od godz. 09:00 – 16:00

Szczegółowe informacje odnośnie 
wszystkich imprez, zajęć, warszta-

tów oraz kółek zainteresowań będzie 
można uzyskać w Centrum Informacji 

Turystycznej  
i Kulturalnej (hol WCK) 

pod nr tel. 67 381 95 60 
lub na stronie internetowej 

www.wck.info.pl

„X-Men Apocalypse” 
03.06 – 09.06.16 r. 

godz.17:30 3D dubbing 
  20:00 2D napisy

“Alicja po drugiej stronie 
lustra” 

10.06 – 16.06.16 r. 
godz. 16:00 3D dubbing 

i18:00 2D napisy

„Nienasyceni” 
10.06 – 16.06.16 r. 

godz. 20:00

RE
KL

A
M

A

03.06.2016 r.  godz. 17:00
Koncert Studio Piosenki 

Esti
/sala widowiskowa/ 

wstęp wolny
05.06.2016 r.

godz. 16:00 – 20:00
DKF „Od big beatu do 

rocka” – Historia polskiej 
muzyki rockowej w kinie

/sala widowiskowa/
 wstęp wolny
16.06.2016 r.

 godz. 8:00 – 17:00
Pokaz mody – trendy w 

modzie i fryzjerstwie
/sala baletowa/sala wido-

wiskowa/
17.06.2016 r. godz. 19:00
Koncert kapeli rockowej 

„Haydamaky”
/sala widowiskowa/ 

cena 35 zł  i 30 zł         

10 lat w partnerstwie Humaniści na scenie
Współpraca Wałcza i Ky-

ritz trwa już 10 lat. W mi-
niona sobotę (28 maja) w 
zaprzyjaźnionym mieście 
odbyła się uroczystość z 
okazji jubileuszu podpi-
sania umowy partnerskiej 
między miastami.

Kyritz to miasto leżące w 
Brandenburgii, w powiecie 
Ostprignitz-Ruppin. Powiat 
obejmuje powierzchnię 
156,09 km² i liczy ok. 10.200 
mieszkańców. 

Kontakty z miastem Kyritz 
nawiązane zostały w roku 
1994 z inicjatywy władz mia-
sta partnerskiego Werne. Ze 
strony Kyritz Wałcz otrzymał 
skuteczne wsparcie w stara-
niach o dotację z Funduszu 
Współpracy Polsko-Niemiec-
kiej na budowę oczyszczalni 
ścieków. Następnie rozwinę-
ły się kontakty kulturalne. Ze-
społy artystyczne oraz twórcy 
z Wałcza uczestniczyli kilka-
krotnie w koncertach i wysta-
wach w Kyritz. Artyści plasty-
cy z Kyritz brali z kolei udział 
w plenerach organizowanych 
przez Wałeckie Centrum Kul-
tury i Muzeum Ziemi Wałec-
kiej. Bardzo ważnym etapem 
było nawiązanie współpracy 
podmiotów gospodarczych. 
Już kilkakrotnie organizacje 
gospodarcze z Wałcza uczest-
niczyły w targach rzemieślni-
czych Prima Messe (od 2014 
roku Neue Prima), nawiązując 
kontakty gospodarcze. Kolej-
nym przykładem może być 
udział wałczan w oficjalnych 
imprezach miejskich, jak np. 
Bassewitz-Fest, a także udział 
mieszkańców Kyritz w wałec-
kich imprezach. 

Nieoficjalne kontakty mię-

dzy miastami istnieją w zasa-
dzie od ponad 20 lat. Dotyczą 
gospodarki, kultury, sportu. 
Najważniejsze są jednak kon-
takty pomiędzy ludźmi, tj. 
rodzinami, szkołami, klubami 
sportowymi, uczelniami, do-
mami kultury i strażą pożarną.  

Podczas uroczystości w Ky-
ritz dokument odnowienia 
partnerstwa podpisała bur-
mistrz Bogusława Towalewska 
i Burmistrz Kyritz Nora Görke.

-Przed nami nowe wyzwa-
nia. Nasi mieszkańcy oczekują 
na umacnianie potencjału go-
spodarczego, nowe miejsca 
pracy, rozwój kultury, nauki, 
sportu a także samorządno-
ści. Wszyscy chcemy, aby na-
sze miasta były piękniejsze, z 
szerokimi ulicami, parkingami 
oraz dużą ilością zieleni - mó-
wiła B. Towalewska. - Jeżeli Ky-
ritz i Wałcz zrealizują wspólne 
cele, w ten sposób spełnimy 
materialną i duchową sferę 
oczekiwań naszych mieszkań-
ców, a to jest przecież jedną 
z istot naszego porozumienia 
zawartego dekadę temu.

Spotkanie w Kyritz połączo-
ne było z corocznymi targami 
gospodarczymi „Prima Messe”. 
Członkowi delegacji nie tylko 
zapoznali się z potencjałem 
gospodarczym naszego nie-
mieckiego partnera, ale rów-
nież mieli okazję zwidzieć 
atrakcje Kyritz oraz najbliższe 
okolice. W tym wydarzeniu 
uczestniczyli także przed-
stawiciele Klubu Współpracy 
Międzynarodowej.

 W Wałczu uroczystości 
związane z 10- leciem part-
nerstwa odbędą się 25 i 26 
czerwca podczas XX Jarmarku 
Stefana Batorego. Oprac. AK

30 maja w Wałeckim Cen-
trum Kultury odbyło się XII 
Powiatowe Sympozjum Hu-
manistyczne. W tym roku 
przebiegało pod hasłem 
„Polska, Polin - o współist-
nieniu i przenikaniu się kul-
tur”.

- Sympozjum skierowane 
jest do uczniów gimnazjów 
i szkół ponadgimnazjalnych, 
a jego celem jest m.in. wy-
zwalanie postaw twórczych 
u młodzieży pragnącej rozwi-
jać umiejętność krytycznego 
odbioru tekstów kultury, a 
także budowania własnego 
systemu wartości - mówi or-
ganizator, nauczycielka Ze-
społu Szkół Miejskich nr 1 
Dorota Szymczak. - To także 
kształcenie umiejętności zbie-
rania materiałów, dokonywa-

nia selekcji, komponowania 
wystąpienia i publicznego 
zabierania głosu. W tym roku 
motywem przewodnim jest 
przywołanie pamięci o kultu-
rze żydowskiej.

Po oficjalnym otwarciu sym-
pozjum przez burmistrz Bogu-
sławę Towalewską na scenie 
zaprezentowali się ucznio-
wie Powiatowego Centrum 
Kształcenia Zawodowego i 
Ustawicznego, Zespołu Szkół 
nr 4 RCKU, I LO oraz gimnazja-
liści z Tuczna, Chwiramu oraz 
wałeckich gimnazjów nr 1 i 2.

Wszyscy autorzy prezenta-
cji otrzymali pamiątkowe dy-
plomy i upominki. Nagrody 
książkowe dla szkół biorących 
udział w sympozjum ufundo-
wało Muzeum Historii Żydów 
Polskich Polin.

ks
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 Zmiana przewodniczącego?  Wspomnienia z misji

Z wędką na Dzień Dziecka

 Na ryby! Jezioro Krępa (Studnickie)
Na północnym zachodzie 

usytuowana jest osada Krę-
pa Krajeńska, natomiast  w 
odległości ok. 1 km mieści się 
przystanek PKP linii Wałcz- 
Tuczno - Kalisz Pomorski. 
Dojście duktami leśnymi oraz 
drogą leśną Krępa Krajeńska 
- Sitno wiodącą wzdłuż jezio-
ra po zachodniej stronie ok. 
500 m. Wieś Nowa Studnia 
jest oddalona o 2 km w kie-
runku północno-zachodnim. 
(53°13’11.1”N 16°03’37.1”E).

Całkowita powierzchnia je-
ziora wynosi 21,06 ha. Wymia-

ry: długość 1100 m, szerokość 
260 m, głębokość maksymal-
na 11,5 m (średnia 6,7 m), dłu-
gość linii brzegowej 2305 m. 

Jezioro Krępa to zbiornik 
rynnowy położony w kie-
runku północno-południo-
wym. Teren wokół jeziora 
jest urozmaicony o bogatej 
rzeźbie. Przeważają strome 
zbocza i wzgórza. Roślinność 
zanurzona jak wynurzona jest 
skromnie reprezentowana. W 
południowej i północnej czę-
ści zbiornika występują nie-
wielkie skupiska trzciny po-

spolitej. Do głębokości  0,5 m 
punktowo występuje moczar-
ka kanadyjska i wywłócznik.

Jezioro Krępa należy do 
typu leszczowego.  Podstawo-
we gatunki występujących w 
nim ryb to: leszcz, szczupak i 
lin.

Jezioro udostępnione do 
amatorskiego połowu ryb. 
Połów dozwolony z brzegu i 
łodzi. Użytkownikiem zbior-
nika jest Zakład Rybacki w 
Wałczu, w którym można wy-
kupić zezwolenie (ul. Bracka 
1, 78-600 Wałcz, tel. 67 258 20 

41 lub 600 354 909). Sprzedaż 
zezwoleń wędkarskich od po-
niedziałku do piątku w godz. 
11.00 -15.00. Szczegółowy re-
gulamin połowu oraz cennik 

dostępny na: 
www.zakladrybackiwalcz.pl.
Mapka: Atlas jezior woj. pil-

skiego oprac. w WBGiTR w 
Pile pod red. St. Mazurka.

29 maja na Jeziorze Miej-
skim w Człopie odbyły się 
zawody wędkarskie z oka-
zji Dnia Dziecka zorganizo-
wane przez miejscowe koło 
Polskiego Związku Wędkar-
skiego. 

Mimo deszczowej pogody 
zmagania były udane, wszy-
scy uczestnicy mogli pochwa-
lić się znakomitym połowem. 
Po wspólnym łowieniu ryb i 
grillowaniu nadszedł czas na 
wręczenie nagród. Najwięcej 
punktów, bo aż 1845 zdobył 

Dawid Janik, drugi był Jan 
Smętkiewicz z 790 punktami, 
a trzeci Paweł Dziemianko 
zdobywając 545 punktów. 
Dzięki sponsorom każdy z 
uczestników otrzymał akce-
soria wędkarskie oraz drobne 
upominki. Oprac. AK

Burmistrz (wyraźnie zde-
nerwowana) odpowiedziała 
w obronie swojej drugiej za-
stępczyni, że dba o publiczne 
pieniądze i wypowiedź radnej 
traktuje jako złośliwość oraz 
to, że J. Rychlik-Łukasiewicz 
nie jest od pisania projektów. 
Wiceburmistrz natomiast wy-
tłumaczyła, że wykorzystuje 
swoją wiedzę i umiejętności.

- To, że nie wklepuję danych 
w formularz wniosków nie 
oznacza, że nad nim nie pra-
cuję - podkreśliła J. Rychlik-
-Łukasiewicz. 

Radny Andrzej Subocz za-
proponował, aby ściągnąć ta-
blicę w WCK upamiętniającą 
jego dawnego, długoletniego 
dyrektora Jerzego Kamień-
szczyka (który miał żarliwie 
współpracować z Urzędem 
Bezpieczeństwa). Uzasad-
nienie radnego brzmiało na-
stępująco: żeby (tablica) nie 
drażniła osób wrażliwych.

Radny Bogdan Pomorski za-
proponował B. Towalewskiej, 
że skoro tak dobrze finanso-
wo wypadła zmiana dyrektora 
WCK, to może też by zmienić 
dyrektora Zakładu Komunika-

cji Miejskiej (radni nie prze-
głosowali dopłaty na ponad 
49 tys. zł dla ZKM).

Radny Adrian Zalewski po-
chwalił K. Piotrowskiego za 
sprawne prowadzenie obrad 
(w zastępstwie przewodniczą-
cego Zdzisława Rydera, który 
był tego dnia nieobecny) i za-
proponował zastanowienie 
się nad… zmianą przewod-
niczącego. Mając na uwadze 
nikłe poparcie radnych dla 
pomysłów A. Zalewskiego, to 
się raczej nie uda. 

mk

Dokończenie ze str. 9

Od 27 maja w skansenie 
Grupy Warownej Cegielnia w 
Wałczu można oglądać wy-
stawę przygotowaną przez 
członków wałeckiego koła 
Stowarzyszenia Kombatan-
tów Misji Pokojowych ONZ. 
Okazją do zorganizowania 
wystawy był obchodzony 29 
maja Dzień Weterana.

Na wystawę składają się 
pamiątki, m.in. fotografie, od-
znaczenia, mapy, albumy czy 
mundury należące do miesz-
kańców Wałcza, którzy brali 
udział w misjach pokojowych 
poza granicami kraju. Najstar-
sze pamiątki pochodzą z misji 
w Egipcie z roku 1974, na której 
była Bronisława Głuszkowska. 
Nie mogło zabraknąć wspo-
mnień pani Bronisławy z tego 
okresu, gdy przez kilka mie-
sięcy w Egipcie organizowano 
zabezpieczenie logistyczne i 

medyczne, np. budowano od 
podstaw szpital.

- Wojsko polskie od 63 lat 
uczestniczy w misjach i ope-
racjach wojskowych na całym 
świecie. W misjach tych udział 
wzięło około 100 tysięcy żołnie-
rzy, z czego 15 tysięcy posiada 
legitymację weterana wyda-
waną na podstawie ustawy o 
weteranach działań poza gra-
nicami państwa - mówił prezes 
stowarzyszenia Grzegorz Mu-
ryn. - Są wśród nas weterani, 
którzy byli na misjach wiele 
lat temu, ale są też tacy, którzy 
wrócili niedawno. Na szczęście 
nas wszystkich ominęła ta naj-
tragiczniejsza część, bo wró-
ciliśmy z misji bez uszczerbku 
i nikt nie zapłacił najwyższej 
ceny.

Minutą ciszy uczczono pa-
mięć tych, którzy zginęli pod-
czas misji. ks

http://www.zakladrybackiwalcz.pl
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PPogoda dopisała kajakarzom

KĄCIK KONSUMENTABankowy Tytuł Egzekucyjny niezgodny z Konstytucją! 

Od lat Federacja Konsu-
mentów stoi na stanowisku, 
że Bankowy Tytuł Egzeku-
cyjny (BTE) narusza prawa 
konsumentów i powoduje 
dysproporcję ich praw w 
sporach z bankami. 

Od wielu lat banki broniły 
się twierdzeniem, że są pod-
miotami szczególnego rodza-
ju ze względu na powierzone 
im przez klientów depozyty i 
to dlatego potrzebują szyb-
szej ścieżki egzekucyjnej w 
przypadku dłużników banku. 
Bank ma prawo na podstawie 
oświadczenia konsumenta 
o dobrowolnym poddaniu 
się egzekucji (art.777 kpc.), 

składanego zazwyczaj przez 
konsumenta już w umowie 
z bankiem, wystawić BTE, w 
oparciu o księgi bankowe, z 
wyliczoną przez bank kwotą 
zaległości obejmującą rosz-
czenie główne i roszczenia 
uboczne (np. odsetki).  Tak 
wystawiony BTE bank może 
wnieść do sądu z wnioskiem 
o nadanie przez sąd klauzuli 
wykonalności. Sąd bada jedy-
nie formalnie czy BTE jest pra-
widłowo wystawiony, nato-
miast nie bada merytorycznie 
czy należność z BTE faktycznie 
bankowi się należy. Jeżeli BTE 
spełnia formalne przesłanki, 
sąd nadaje mu klauzulę wy-
konalności w terminie trzech 
dni. Z takim BTE bank może 
udać się wprost do komorni-
ka z wnioskiem o wszczęcie 
egzekucji. 

Niesprawiedliwość BTE po-
lega głównie na tym, że bank 
może wystawić go na kwo-
tę znacznie przekraczającą 
dług konsumenta (należność 

główna i należności uboczne). 
Poza tym konsument w zasa-
dzie o wystawieniu BTE do-
wiaduje się dopiero z pisma 
komornika sądowego, który 
już rozpoczynał swoje czyn-
ności (zajęcie wynagrodzenia, 
rachunku bankowego etc.). 
Jedyną obroną przed postę-
powaniem egzekucyjnym 
prowadzonym na podstawie 
BTE jest złożenie przez kon-
sumenta powództwa prze-
ciwegzekucyjnego z art. 840 
kpc., co wiąże się z poniesie-
niem opłaty od pozwu 5% 
oraz obowiązkiem udowod-
nienia przez konsumenta 
wszystkich swoich zarzutów. 
Nadanie bankom uprawnie-
nia do wystawiania BTE stawia 
je w uprzywilejowanej pozycji 
procesowej, a przecież kon-
sument w sporze z bankiem 
- który jest profesjonalistą - i 
tak jest na słabszej pozycji. 
Podobne wątpliwości wyraził 
Sąd Rejonowy w Koninie, V 
Wydział Gospodarczy, który 

zadał do Trybunału Konstytu-
cyjnego pytania prawne doty-
czące kierowania przez banki 
wierzytelności do postępowa-
nia egzekucyjnego z pominię-
ciem sadowego postępowa-
nia   rozpoznawczego, czyli 
wykorzystywania nadanego 
bankom uprawnienia BTE, tj. 
zgodności art.96,art.97,art.98 
ustawy z 29 sierpnia 1997 
roku-Prawo bankowe z art.2, 
art.9, art.32, art.45, art.91, 
art.175, art.177 konstytucji i 
art.6  Konwencji  o ochronie 
praw człowieka i podstawo-
wych wolności.

14 kwietnia 2015 roku Try-
bunał Konstytucyjny roz-
poznał połączone pytania 
prawne Sądu Rejonowego w 
Koninie i  orzekł, że art.96 ust. 
1 i art.97 ust.1 ustawy z 29 
sierpnia 1997 r.- Prawo ban-
kowe są niezgodne z art.32 
ust.1 konstytucji. Przepisy tra-
cą moc obowiązującą z dniem 
1 sierpnia 2016 r.

Trybunał Konstytucyjny od-

roczył jednakże utratę mocy 
tych przepisów do dnia 1 
sierpnia 2016 r. Do tego cza-
su banki będą mogły jeszcze 
wystawiać BTE i wszczynać 
postępowania egzekucyjne 
na ich podstawie. Odrocze-
nie to ma jeszcze jedno zna-
czenie. Trybunał daje usta-
wodawcy szansę na zmianę 
niezgodnych z konstytucją 
przepisów. Jeżeli ustawodaw-
ca nie zechce zmienić wadli-
wych przepisów, utracą one 
moc z dniem 1 sierpnia 2016 
r. Miejmy nadzieję, że ewen-
tualne próby zmiany przepi-
sów art.96 ust.1 i art.97 ust.1 
ustawy z 29 sierpnia 1997 r. 
-  Prawo bankowe będą czy-
niły zadość wszystkim zarzu-
tom postawionym  im przez 
Trybunał Konstytucyjny.

Mieczysława Łukaszewicz, 
prezes wałeckiego oddziału 
Federacji Konsumentów

       

Podczas Memoriału im. 
Kazimierza Góreckiego oraz 
Memoriału im. Mariana Ma-
tłoki dopisały frekwencja i 
pogoda, a atmosfera była 
znakomita.

 
Ogólnopolskie regaty zor-

ganizowały kluby UKS Vic-
toria oraz WTS Orzeł. Na to-
rze regatowym w wałeckim 
Ośrodku Sportu i Rekreacji 29 
maja rywalizował ponad 200 
zawodniczek i zawodników 
z kilkunastu klubów, a także 
kajakarze z  niemieckiego 

Neustrelitz.  Wśród gości nie 
zabrakło syna Mariana Matło-
ki - Marka wraz z rodziną oraz 
brata Kazimierza Góreckiego 
- Jerzego. Przybyli również 
przewodniczący RM Zdzisław 
Ryder, wiceburmistrz Joanna 
Rychlik-Łukasiewicz i wicesta-
rosta Jolanta Wegner. Licznie 
stawili się wałeccy olimpijczy-
cy: Maciej Freimut, Jolanta 
Stańczak, Łukasz Woszczyń-
ski, Grzegorz Kołtan i Paweł 
Łakomy. Gości przywitał pre-
zes WTS Orzeł Waldemar Ro-
gulski.

Rywalizowano na trzech 
dystansach. 200, 500 i 1000 
metrów.

W klasyfikacji memoriału 
im. Kazimierza Góreckiego 
zwyciężyli kajakarze z klubu 
Admira Gorzów, drugie miej-
sce zajęła ekipa G’Power z 
Gorzowa, na trzecim miejscu 
uplasował się klub Polstyr 
z Człuchowa. W memoriale 
im. Mariana Matłoki również 
dominował zespół Admira 
z Gorzowa, zaprzyjaźniony 
klub z Neustrelitz zajął dru-
gie miejsce, natomiast trze-
cie przypadło wałczanom z 
Orła. W tym roku nagrody dla 
najlepszych zawodników w 
kategorii kajakarz, kajakarka i 
kanadyjkarz ufundował Jaro-
gniew Skrzypczak - wieloletni 
działacz sportowy i pasjonat 
kajakarstwa. Nagrodzeni zo-
stali Jakub Żukowski Olimpia 
Elbląg, Marzena Ferdyn UKS 
Olimpijczyk Nowe Chechło 
oraz  Noel Czepe Orzeł Wałcz. 
Tradycyjne zostały rozegrane 
również biegi memoriałowe, 
w wyścigu ku pamięci Maria-

na Matłoki triumfowała osa-
da z WTS Orzeł: Emil Czepe 
- Oskar Pawłowski. W biegu 
memoriałowym im. Kazimie-
rza Góreckiego zwyciężyli 
Przemysław Salamon i Patryk 
Orczykowski z G’Power Go-
rzów.

Natomiast 21 i 22 maja kaja-
karze WTS Orzeł Wałcz uczest-
niczyli w XXXII Długodystan-
sowych Mistrzostwach Polski 
w Wolsztynie. Zawodnicy w 
jedynkach i dwójkach w kate-

gorii seniora, juniora i juniora 
młodszego startowali na dy-
stansie 10 000 m, natomiast 
w kategorii w kategoriach 
młodzika na 5000 m. Tytuł 
wicemistrza Polski w katego-
rii młodzików w konkurencji 
kanadyjek jedynek wywalczył 
Miłosz Polaczek. Drugi tytuł 
wicemistrzowski wywalczyła 
osada Kacper Gawęda - Hu-
bert Pora.

Oprac. p
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Siatkówka i inne atrakcje

REKLAMA

UKS Czwórka na czele

Strączno najlepsze
Zawodniczki UKS Volley SP 4 

Wałcz uczestniczyły w 6-dnio-
wej wymianie z klubem piłki 
siatkowej TSV Birkach ze Stut-
tgartu. 

Było to już trzecie spotkanie 
zawodniczek obu klubów zapo-
czątkowane w 2014 roku poby-
tem UKS Volley w Niemczech. 
Podczas tegorocznego spotkania 
zawodniczki nawiązały bliższe 
kontakty z rówieśnikami z Nie-

Profilaktyka z mistrzem
24 maja przedstawiciele Pla-

cówki Żandarmerii Wojskowej 
w Wałczu przeprowadzili za-
jęcia profilaktyczne z mło-
dzieżą Powiatowego Centrum 
Kształcenia Zawodowego i 
Ustawicznego w Wałczu. Tego 
dnia uczniów odwiedził także 
Krzysztof Głowacki. 

Szkoła podejmuje szereg dzia-
łań w ramach szkolnego progra-
mu profilaktycznego, stąd wizyta 
żandarmów, którzy przeprowa-

dzili pogadankę na temat szko-
dliwości narkotyków i dopala-
czy oraz przekonywali młodych 
ludzi do zdrowego, bezpieczne-
go, wolnego od nałogów, za to 
bogatego w aktywność fizyczną 
trybu życia. Żywym przykładem 
na potwierdzenie teorii o po-
zytywnym wpływie zdrowego 
trybu życia była obecność w 
szkolnej auli zawodowego mi-
strza świata organizacji WBO w 
wadze junior ciężkiej Krzysztofa 
Głowackiego. Mistrz motywował 

młodzież do aktywnego spę-
dzania czasu, a także inspirował 
i zachęcał do spełniania swoich 
marzeń bez sięgania po używki. 

Zarówno przedstawiciele PŻW, 
jak i Krzysztof Głowacki chętnie 
odpowiadali na pytania uczniów. 
Na zakończenie wizyty mistrza 
świata w PCKZiU można było się 
z nim sfotografować i otrzymać 
autograf. 

Oprac. AK

miec, wspólnie zwiedzały naj-
ciekawsze miejsca i zabytki Stut-
tgartu - w tym zabytkowy ratusz 
i zamek oraz muzeum. Na zapro-
szenie władz Stuttgartu dzieci 
miały możliwość zwiedzenia ra-
tusza,  uczestniczeniu w prezen-
tacji multimedialnej dotyczącej 
Stuttgartu oraz skorzystaniu z 
nietypowej „otwartej windy” - 
ewenementu konstrukcyjnego 
na skalę światową. Kolejne dni 

obfitowały w szereg różnych 
atrakcji przygotowanych przez 
klub piłki siatkowej ze Stuttgar-
tu - w tym jednej z największych 
atrakcji, tj. zwiedzaniu muzeum 
marki Porsche. Na zakończenie 
pobytu rozegrany został turniej 
piłki siatkowej w kilku katego-
riach wiekowych, podczas któ-
rego zawodniczki mogły skon-
frontować swoje umiejętności z 
zespołami z Niemiec, a trenerzy 
wymienić się myślą szkoleniową.

Wyjazd mógł się odbyć dzię-
ki znacznemu dofinansowaniu 
środkami programu Polsko-Nie-
mieckiej Współpracy Młodzieży 
oraz zaangażowaniu rodziców 
zawodniczek ze Stuttgartu, któ-
rzy przygotowali pobyt na naj-
wyższym poziomie, zapewniając 
naszym zawodniczkom szereg 
atrakcji.

Oprac. ps

Odbył się ostatni, siódmy 
turniej Ligi Bałtyckiej w grupie 
wałeckiej, a zwycięzcą okazali 
się młodzi piłkarze UKS Czwór-
ka Albor Wałcz.

Na euroboisku 25 maja wal-
czyło siedem zespołów, w sumie 
rozegrano 21 spotkań. Wszystkie 
mecze wygrali zawodnicy UKS 
Czwórka Albor i to podopieczni 
Piotra Dziekańskiego triumfo-
wali w całym turnieju. Później 
podsumowano cały cykl Ligi 
Bałtyckiej. Wszystkie zespoły 

otrzymały puchary, a puchar fair 
play powędrował do Unii Człopa. 
Najlepszymi bramkarzami wy-
brano Damiana Stępnia z UKS 
Czwórka i Igora Karepina z Orła 
2010. Statuetki najskuteczniej-
szych strzelców otrzymali Kamil 
Bargieł z UKS Czwórka i Kacper 
Owczarek z Orła 2010. Uhonoro-
wano również jedyną dziewczyn-
kę występującą w lidze. Nagrodę 
otrzymała Dagmara Stępień.

Zwycięski zespół UKS Czwórka 
występujący w składzie:  Kamil 
Bargieł, Damian Stępień, Miłosz 

Gąsiorowski, Filip Kwiatkowski, 
Mikołaj Dobrowolski, Bartosz 
Rorbach, Aleksander Kuzia, Szy-
mon Górski oraz Kacper Lewan-
dowski będzie reprezentował 
nasz powiat podczas turnieju 
finałowego KOZPN w Czaplinku 
5 czerwca.

Oprac. p

Reprezentacja klas I-III ze SP 
Strączno okazała się najlepsza 
podczas turnieju piłki nożnej o 
puchar wójta gminy Wałcz.

23 maja w ramach gminnej 
ligi piłki nożnej rozegrano w 
Strącznie piłkarski turniej klas 
I-III. Rywalizowało 7 zespołów 
z Różewa, Gostomi, Karsiboru, 
Witankowa, Szwecji, Dębołęki i 
Strączna. Rozgrywki toczyły się 
w systemie każdy z każdym, a 
mecze trwały 10 minut. Najlepsi 
okazali się gospodarze, którzy 
wyprzedzili rywali ze Szwecji i 

Karsiboru. Kolejne miejsca zajęli 
uczniowie z Różewa, Gostomi, 
Dębołęki i Witankowa. Najlep-
szym zawodnikiem został Do-
minik Cepek ze Szwecji, bramka-
rzem Kacper Cerazy z Karsiboru,a 
królem strzelców ogłoszono 
Jakuba Simińskiego ze Strącz-
na. Nagrodzono również Han-
nę Ogrodowską z Różewa jako 
najlepszą zawodniczkę. Najlep-
sze zespoły otrzymały puchary, 
a wszyscy uczestnicy medale 
ufundowane przez Urząd Gminy.

Oprac. p

https://pl.wikipedia.org/wiki/World_Boxing_Organization
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5 LIGA
NAZWA DRUŻYNY MECZE PUNKTY BILANS

1 Arkadia Malechowo 25 62 65-21
2 Gryf Polanów 25 56 64-29
3 Lech Czaplinek 25 54 61-21
4 Sława Sławno 25 44 70-43
5 Mechanik Bobolice 25 42 64-40
6 Sokół Karlino 25 42 53-33
7 Victoria Sianów 26 39 53-49
8 KORONA Człopa 25 36 57-48
9 Błonie Barwice 25 33 37-50

10 Leśnik II Manowo 25 30 45-42
11 Olimp Złocieniec 26 28 35-41
12 Bałtyk II Koszalin 25 25 40-49
13 ORZEŁ Wałcz 24 25 33-57
14 Hubertus Biały Bór 25 14 25-75
15 Wybrzeże Biesiekierz 25 2 18-122

6 LIGA
NAZWA DRUŻYNY MECZE PUNKTY BILANS

1 Pogoń Połczyn 24 66 109-23
2 Spójnica Świdwin 24 55 84-38
3 SAD Chwiram 24 50 68-31
4 MIRSTAL Mirosławiec 24 42 72-34
5 Redłowia Redło 24 40 58-37
6 Drzewiarz Świerczyna 24 39 58-44
7 Wiarus Żółtnica 24 35 75-44
8 GROM Szwecja 24 33 54-41
9 Calisia Kalisz 24 32 59-47

10 Orzeł Łubowo 24 32 58-42
11 Pionier Borne 24 27 31-56
12 JEDNOŚĆ Tuczno 24 16 20-72
13 UNIA Człopa 24 11 34-101
14 Kolejarz Wierzchowo 24 4 26-196

 Mirstal pokonany przez autsajdera

O puchar burmistrza

Korona Człopa
 - Błonie Barwice 4:1 (1:0)

Bramki: Korona - Rybicki 2, 
Sawczyszyn, Pisała.

Wbrew pozorom nie był to 
mecz do jednej bramki. Oba 
zespoły stworzyły okazje do 
zdobycia gola, jednak gospo-
darze okazali się skuteczniej-
si. Przez pierwsze pól godzi-
ny trwała wymiana ciosów, a 
goście obili poprzeczkę, na-
tomiast Pisała trafił w słupek. 
Dopiero w 30. minucie Rybic-
ki mając na plecach obrońcę 
zdołał się odwrócić i z kilku 
metrów trafił do siatki. W dru-
giej połowie przyjezdni dążąc 
do wyrównania wyraźnie się 
odsłonili i Rybicki pokazał się 
ponownie, trafiając w pełnym 
biegu z ponad 20 metrów. 
Później miejscowi zwolnili i 
czekali na poczynania rywali. 
W kontrze znakomitym ude-
rzeniem z woleja popisał się 
Sawczyszyn, a wynik spotka-
nia ustalił Pisała, który zakoń-
czył celnym strzałem kolejny 

kontratak Korony.

Victoria Sianów 
- Orzeł Wałcz 2:2 (0:1)

Bramki: Orzeł - Drapiński, 
Krzyżaniak.

Spotkanie było wyrówna-
ne i choć goście stworzyli 
więcej sytuacji strzeleckich, 
wykorzystali tylko dwie, na-
tomiast miejscowym zawsze 
udawało się dogonić rywali. 
W pierwszej połowie wałcza-
nie atakowali, lecz brakowa-
ło ostatniego, otwierającego 
drogę do bramki, podania i 
dopiero w 20. minucie Dra-
piński plasowanym uderze-
niem z 18 metrów otworzył 
wynik. Kiedy na początku 
drugiej połowy Krzyżaniak 
trafił w zamieszaniu, wyda-
wało się, że przyjezdni spo-
kojnie wygrają. Jednak w sy-
tuacji sam na sam Drapiński 
trafił w bramkarza rywali, a 
w 70. minucie gospodarze 
zdobyli kontaktowego gola. 
W szeregi wałczan wkradła 

się nerwowość, a kiedy padło 
wyrównanie, goście myśleli 
tylko o końcowym gwizdku. 
Gospodarze mogli zdobyć 
zwycięskiego gola, lecz na-
pastnik Victorii nie trafił w 
światło bramki, mając przed 
sobą tylko golkipera Orła.

Kolejarz Wierzchowo 
- Mirstal Mirosławiec 5:4 
(2:2)

Bramki: Mirstal - Dybaczew-
ski, A. Muzyka, Borowczyk, G. 
Muzyka.

„Kolejarze” zdobyli do tej 
pory tylko 21 bramek tracąc 
ich prawie 200 i zamykają 
tabelę 6. ligi. Mirosławianie 
wyraźnie lekceważąc prze-
ciwnika wybrali się na mecz 
w skromnym składzie, a do 
tego kilku zawodników raczej 
nie nadawało się do gry. Po-
czątkowo wszystko wygląda-
ło jednak normalnie i goście 
szybko objęli dwubramkowe 
prowadzenie. Walczący am-
bitnie gospodarze doprowa-
dzili do remisu, lecz w drugiej 
partii przyjezdni ponownie 
się zmobilizowali i zdobyli ko-
lejne dwie bramki. Miejscowi 
ruszyli do przodu i odpowie-
dzieli dwoma trafieniami, a 
zwycięską bramkę zdobyli na 
kilkanaście sekund przed koń-
cem spotkania.

Unia Człopa - Pogoń Poł-
czyn 0:10 (0:5)

Człopianie chcą już tylko 
dokończyć sezon i raczej w 

kolejnym dadzą sobie spokój 
z grą i dlatego ich przeciwnicy 
mają ułatwione zadanie. Tym 
razem do Człopy przyjechał 
lider 6. ligi i pokazał gdzie 
miejsce Unii. Bramki padały 
dosłownie co kilka minut, a 
kiedy goście przyspieszali, 
defensywa gospodarzy nie 
wiedziała gdzie jest piłka. 
Przed jeszcze większą poraż-
ką miejscowych uratowała 
niefrasobliwość strzelecka 
przyjezdnych i zabawy, w ja-
kie wdawali się zawodnicy 
Pogoni.

Jedność Tuczno 
- Pionier Borne Sulinowo 0:1 
(0:0)

Gdyby gospodarze wyko-
rzystali dwie znakomite sytu-
acje strzeleckie na początku 
spotkania mecz ułożyłby się 
zapewne inaczej. W 10. minu-
cie Lament trafił w poprzecz-
kę, a kilka minut później Bą-
tor obił słupek i przy większej 
precyzji mogło już być po 
zawodach. Jedyna bramka 
padła w 60. minucie, a - zda-
niem miejscowych - bramkarz 
Jedności w tej akcji był fau-
lowany, lecz arbiter nie użył 
gwizdka i goście objęli pro-
wadzenie. Wprawdzie gospo-
darze próbowali wyrównać, 
lecz nie potrafili poważnie 
zagrozić bramce rywali.

Grom Szwecja 
- Wiarus Żółtnica 1:4 (0:2)

Bramka: Grom - Przyłoga.
Goście zaskoczyli gospoda-

rzy zdobywając gola już w 5. 
minucie, a kolejnego dołożyli 

kwadrans później. Miejscowi 
tracili piłkę w niebezpiecznej 
odległości od własnej bramki, 
co skrzętnie wykorzystywali 
przyjezdni. Wprawdzie Rutka 
i Przyłoga mogli również trafić 
do siatki, lecz nieczysto ude-
rzali w piłkę. Kiedy ten ostatni 
w 70. minucie ładnie uderzył 
z linii pola karnego i zdobył 
kontaktowego gola, wyda-
wało się, że gospodarze zdo-
łają wyrównać. Jednak kontra 
Wiarusa zakończyła się trzecią 
stratą Gromu, a wynik został 
ustalony strzałem w prawie 
30 metrów.

Sad Chwiram 
- Spójnia Świdwin 2:0 (2:0)

Bramki: Panek, Steciak.
Piłkarze obu zespołów, a 

zwłaszcza gospodarze często 
przekraczali przepisy i arbi-
ter pokazał zawodnikom aż 
7 żółtych kartek. Miejscowi 
objęli prowadzenie już w 10. 
minucie, a precyzyjnym ude-
rzeniem popisał się Panek. 
Później gra trochę „siadła” i 
dopiero w 40. minucie poka-
zał się Steciak. Zawodnik Sadu 
minął obrońcę i plasowanym 
strzałem umieścił piłkę w siat-
ce. W końcówce pierwszej po-
łowy gra się mocno zaostrzy-
ła i sędzia musiał hamować 
temperament zawodników. 
W drugiej partii miejscowi pil-
nowali wyniku również często 
nie przebierając w środkach i 
choć ujrzeli sporo żółtych kar-
tek, nikt nie musiał opuścić 
boiska. piotr

Wałeccy zawodnicy z Klu-
bu Karate Tradycyjnego 
uczestniczyli w Turnieju 
Małego Mistrza, który odbył 
się w Więcborku, a główną 
nagrodą był puchar burmi-
strza tego miasta.

W zorganizowanych 28 
maja z okazji Dnia Dziecka 
zawodach uczestniczyły dzie-
ci z roczników 2003 - 09. Ry-
walizowało 134 zawodniczek 
i zawodników z Czarnkowa, 
Trzcianki, Człopy, Tuczna, Dę-
bołęki, Piły, Debrzna, Więcbor-
ka i Wałcza, a wałecka ekipa 
była najliczniejsza. Ogółem 
wałczanie 22 razy stawali na 
podium, w tym dziewięcio-

krotnie na jego najwyższym 
stopniu. Zwyciężali: Natalia 
Żużewicz, Adam Piwowar-
czyk, Aleksandra Niewulska, 
Zofia Kowalska, Amelia Marci-
nowska, Hanna Piwowarczyk, 
Michał Redestowicz, Emil 
Marciniszyn i Klaudia Bezler.

Wyjazd na zawody oraz 
koszty uczestnictwa w tur-
nieju pokryto ze środków 
otrzymanych z Urzędu Miasta 
na realizację zadania publicz-
nego.

Oprac. p
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